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SW-OR.0012.8.2024 

 

Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 19 marca 2024 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 15.02.2024 r. 

3. Województwo Śląskie na arenie międzynarodowej – podsumowanie działań 

w okresie 2019 – 2024 (Departament Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej 

UMWŚ), plany na nową perspektywę unijną (Fundusz Górnośląski S.A.). 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała wszystkich zebranych. 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 15.02.2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku pytań i uwag, poddała projekt protokołu pod głosowanie – 

przyjęto jednogłośnie. 
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Ad. 3. 

Województwo Śląskie na arenie międzynarodowej – podsumowanie działań w okresie 2019 

– 2024 (Departament Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej UMWŚ), plany na nową 

perspektywę unijną (Fundusz Górnośląski S.A.). 

Dyrektor Departamenu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, przedstawiła podsumowującą prezentację. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tadeusz 

Sławek, zapytał o spadek odsetka wartości towarów sprzedanych za granicę (dla 

województwa śląskiego) w latach 2016-2020.  

Dyrektor Departamenu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, wyjaśniła, że województwo zawsze było 

najważniejszym producentem dóbr i usług, które były eksportowane. Tej produkcji u nas 

nie jest mniej, tylko jest to efekt nadrabiania przepaści pomiędzy województwem śląskim 

a innymi regionami. Zwiększa się udział pozostałych województw. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, zwróciła uwagę, że dynamika pracy Komisji i działań, które w tej kadencji 

zostały uruchomione dla pokazania potencjału województwa śląskiego, jest bardzo 

wysoka. Jest to bardzo widoczne – imponują podpisane nowe porozumienia i podjęte 

inicjatywy. Nastąpiło otwarcie się na zupełnie inne rynki, współpraca nie ogranicza się do 

Europy, jest dalekosiężna. 

Dyrektor Departamenu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, dodała, że w lipcu będzie podpisane porozumienie 

trójstronne (kontynuacja): Hauts-de-France – Nadrenia Północna-Westfalia – 

Województwo Śląskie w ramach Trójkąta Weimarskiego. Drugie planowane 

porozumienie (nowe) to umowa z prowincją Jeollanamdo w Korei Południowej. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani Alina 

Bednarz, zapytała o korzyści z podpisania porozumienia, na przykład z Prefekturą Gifu. 

Dyrektor Departamenu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, powiedziała, że Japonia musi szukać nowych rynków 

zbytu. Na początku byli zainteresowani wymianą kulturalną, sportową, potem doszły 

kontakty na poziomie oficjalnym, które ułatwiają wejście firmom. Postaramy się 
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zorganizować misję gospodarczą naszych firm do Japonii (sektory IT i GameDev). EXPO 

w Osace również będzie okazją do zaoferowania naszych komponentów gospodarczych. 

Wiceprezes Zarządu Funduszu Górnośląskiego S.A., pan Krzysztof Mejer, powiedział, 

że współpraca międzynarodowa rozwija się i przynosi konkretne efekty. Działalność 

internacjonalizacyjna stała się mocnym filarem działalności Funduszu – obok działalności 

pożyczkowej i dotacyjno-szkoleniowej dla MŚP. Małe i średnie przedsiębiorstwa urosły 

w siłę i mogą próbować wychodzić na zewnątrz ze swoimi produktami i zdobywać rynki 

międzynarodowe, w czym staramy się wychodzić im naprzeciw, co przynosi efekty. 

Przedsiębiorcy, biorąc udział w projektach GlobalSilesia i InterSilesia, bardzo się 

zintegrowali między sobą, nawiązali relacje, wspierają się wzajemnie. Przystępujemy do 

realizacji kolejnego projektu o budżecie ponad 100 milionów złotych – InterGlobal. 

W ramach projektów mamy na koncie konkretne umowy podpisane przez firmy, które 

brały w nich udział (np. umowa na projektowanie przez firmę ze Śląska osiedla 

mieszkaniowego w Dubaju).  

Pracownik Funduszu Górnośląskiego S.A., pani /……………………/, przedstawiła 

prezentację na temat współpracy zagranicznej realizowanej przez Fundusz Górnośląski 

S.A. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprezes Zarządu Funduszu Górnośląskiego S.A., pan Krzysztof Mejer, wspomniał 

o modyfikacji systemu wizualizacji Funduszu Górnośląskiego S.A. – logo jest proste, 

bardziej nowoczesne, dopasowane do współczesnych wymogów. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tadeusz 

Sławek, przypomniał o idei akademii biznesowej i zapytał o ekologiczne uwarunkowania 

działalności przedsiębiorców. 

Pracownik Funduszu Górnośląskiego S.A., pani /……………………/, powiedziała, że przy 

realizacji nowego projektu, np. przy organizacji warsztatów eksportowych czy akademii 

internacjonalizacji, będzie zachowana dbałość o to, aby tematyka była jak najbardziej 

aktualna i obejmowała te kwestie. Warsztaty eksportowe zawsze mają część praktyczną, 

z sesją pytań i odpowiedzi do ekspertów. 

Wiceprezes Zarządu Funduszu Górnośląskiego S.A., pan Krzysztof Mejer, dodał, że 

trendy w Europie powodują, że firmy nie zwracające uwagi na ekologię nie miałyby 
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żadnych szans na rynkach międzynarodowych, więc siłą rzeczy muszą realizować pewne 

działania i procesy. 

Dyrektor Departamenu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, pani 

Aleksandra Monsiol-Szatkowska, zwróciła uwagę, że zależy to od rynku – rynek 

europejski ma wyśrubowane standardy, a nie ma to przełożenia na rynki azjatyckie. 

Jednak ponieważ jedną z naszych pięciu inteligentnych specjalizacji są „zielone 

technologie”, będziemy je promować. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, zapytała o bony eksportowe i o możliwości dotarcia z tą ofertą do 

samorządów. 

Pracownik Funduszu Górnośląskiego S.A., pani /……………………/, powiedziała, że 

nabór do projektu planowany jest już w drugiej połowie roku (trzeba będzie złożyć 

wniosek na bon eksportowy i wskazać jego przeznaczenie w konkretnym czasie). 

Będą organizowane spotkania informacyjne we współpracy z gminami i radnymi. 

 

Ad. 4. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji. 

Nie zgłoszono uwag do sprawozdania. 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tadeusz 

Sławek, podziękował za merytoryczną i życzliwą współpracę w ramach prac Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, podziękowała zebranym za pracę w całej kadencji; wobec braku pytań 

i uwag zamknęła posiedzenie Komisji. 

Maria Materla 
Przewodnicząca Komisji 
Współpracy Zagranicznej 
i Integracji Europejskiej 

Protokół sporządziła 
Ewa Blondzik 


